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került. A KLIK Érdi Tankerületi Központjának 
vezetője levélben köszönte meg az Önkor-
mányzat eddigi segítségét és továbbra is ké-
ri, hogy az Önkormányzat lehetőségei szerint 
támogassa az oktatás-nevelés feltételeinek 
javítást a szükséges helyiségek és tárgyi fel-
tételek biztosításával. Az iskola vezetésének 
kérelme alapján a Herceghalmi Általános Is-
kola részére a 2017. évi költségvetésben biz-
tosított támogatásból a Herceghalmi Művé-
szeti Iskola részére a 2017/18-as tanévre 
1.878.000,- Ft kerül átcsoportosításra művé-
szeti taneszközök beszerzésére.
A testület döntött arról is, hogy nem támo-
gatja az iskola azon kérését, hogy egyik okta-
tójuk részére finanszírozza a Szimultán Mű-
vészeti Iskolában történő képzését. A Pénz-
ügyi és Településfejlesztési Bizottság javasla-
tának megfelelően a Herceghalmi Általános 
Iskola és a képzést elvégző személy közötti 
jogi feltételek teljesülése esetén az Önkor-
mányzat a képzés költségének 50 %-át átvál-
lalja.
Az OrszÁGOs eGYesÜLet A mOsOLYÉrt 
KÖzHAszNÚ eGYesÜLet eszKÖztÁmOGA-
tÁsI KÉreLme
Az elmúlt év júliusában az Országos Egyesü-
let a Mosolyért Közhasznú Egyesület bemu-
tatkozó és támogatáskérő levelével kereste 
meg Önkormányzatunkat.  A kérelem alap-
ján az Önkormányzat 50.000,-Ft összegű tá-
mogatást nyújtott egy félautomata defib ril-
látor eszköz beszerzésére. 2017. augusztus 
15-én érkezett megkeresésükben ismételten 
a Budaörs Mentőállomás mentőautóinak fel-
szereltsége ügyében kérték segítségünket. A 
Képviselő-testület úgy határozott, a megala-

Szolgáltató körüli problémák után Biator-
bágy Város Önkormányzata tulajdonosként 
szerződést kötött a Nemzeti Egészségbizto-
sítási Alapkezelővel (továbbiakban: NEAK), 
mint finanszírozóval. A NEAK 2017. június 1. 
napjától Biatorbágy város lakosságszámának 
megfelelően biztosítja a térítésmentes járó-
beteg-szakellátást, ugyanakkor a területen 
kívüli betegek ellátásának költségei jelenleg 
Biatorbágy Város Önkormányzatának költ-
ségvetését terhelik, erre tekintettel Biator-
bágy Város Önkormányzat Képviselő-testüle-
te úgy határozott, hogy Herceghalom község 
lakosai 2017. október 1. napjától már csak té-
rítés ellenében tudják a járóbeteg-szakellá-
tást igénybe venni.  Ahhoz, hogy Hercegha-
lom község lakosai is a NEAK által finanszíro-
zott szakellátásban részesülhessenek Biator-
bágyon, az szükséges, hogy a Képviselő-tes-
tület határozatban döntsön arról, hogy lako-
sai számára a szakellátások tekintetében a 
területi ellátási kötelezettséget Biatorbá-
gyon kívánja igénybe venni. A megalapozott 
döntés érdekében a Képviselő-testület úgy 
határozott, hogy tájékoztatást kérnek a bu-
daörsi és a biatorbágyi egészségügyi szolgál-
tatótól az általuk nyújtandó ellátás színvona-
lára vonatkozóan, továbbá a következő bi-
zottsági ülésre meghívják Dr. pintér márk 
háziorvost, aki az ülés keretében válaszol a 
felmerülő kérdésekre.
A HerCeGHALmI ÁLtALÁNOs IsKOLA 
KÉreLme
2017. szeptember 1. napjával a művészeti 
oktatás Herceghalom településen is állami 
feladattá, így a működtetési és a fenntartási 
kötelezettség az Érdi Tankerületi Központhoz 

UtCANÉV VÉLemÉNYezÉs
A közterületek nevének megállapítása és 
megváltoztatása a Képviselő-testület hatás-
körébe tartozik. 2017. február 14-i ülésén a 
Képviselő-testület négy utcanév javaslatot 
támogatott a Herceghalom 220/8 helyrajzi 
számú közterület (a temetőhöz vezető út) el-
nevezésére. A Földművelésügyi Minisztéri-
um keretein belül működő Földrajzinév-bi-
zottság mind a négy névalakot megfelelőnek 
találta azzal a megkötéssel, hogy a terület 
megnevezése az egységes ingatlan-nyilván-
tartási adat kódja szerint a közterület jellege 
szerint „utca” lehet. A testület a javasolt Lipka 
utca, Őszirózsa utca, Kápolna utca és a Teme-
tő utca közül az Őszirózsa utca nevet válasz-
totta.
A HeLYI ADÓ reNDeLet FeLÜLVIzsGÁLAtA    
A Pénzügyi és Településfejlesztési Bizottság 
2017. augusztus 31. napján megtartott ülésén 
a helyi adó rendelet felülvizsgálatára irányuló 
előterjesztést megvitatta és két ponton java-
solta a hatályos helyi adó rendelet 2018-as 
adóévre vonatkozó módosítását. A bizottsági 
javaslat alapján a Képviselő-testület a telek-
adó mértékét a hatályos rendeletben megha-
tározott 80,-Ft/m² összegről 100,-Ft/m² ösz-
szegre emelte, továbbá döntött arról is, hogy 
a helyi adókról szóló 1990. évi C. törvény 
39/C. § (4) bekezdésében foglaltaknak meg-
felelően helyi iparűzési adó mentesség kerül 
megállapításra az egészségügyi szolgáltatást 
nyújtó vállalkozások részére.       
DÖNtÉs A JÁrÓbeteG-szAKeLLÁtÁs 
bIAtOrbÁGYON tÖrtÉNŐ bIztOsÍtÁsÁrÓL
2009. óta működik az Egészségház Biatorbá-
gyon. 2016-ban az Europmed Egészségügyi 

tájékoztató a Képviselő-testület 2017. szeptember 5-én
megtartott nyilvános üléséről

2017. október 6.
aradi Vértanúk
Emléknapja
megemlékezést tartunk
az  Életfa előtt 11:00 órakor.
(Herceghalom, Gesztenyés út)

Ünnepi beszédet mond
szendrei bence képviselő

műsort a Herceghalom Általános 
Iskola diákjai adják.

minden megemlékezőt szeretet-
tel várunk!
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Hunya Krisztina a terület áldatlan állapotá-
ra tekintettel kérte, hogy a Polgármesteri 
Hivatal keresse meg a tulajdonost azzal, 
hogy tegyék rendbe a parkot. 
Polgármester úr információi szerint az aljnö-
vényzet miatt nem lehet a területet kaszálni. 
• A gesztenyefák szakértői véleménye hol 
tart? Megérkezett-e a tájékoztatás. 
Dr. Kovács Judit jegyző elmondta, hogy a 
felkért szakértő elkészült a munkával, arról 
szóban beszámolt. Körülbelül egy hónap, 
míg az írásos beszámolót elkészíti.
CzINeGe JÁNOsNÉ:
• „Tapasztalatom szerint a védőnői körzet na-
gyon nagy” – kezdte felszólalását. Az ellá-
tandó terület megnőtt, sok az újszülött, 
ezért elérkezett az ideje egy második védő-
nő alkalmazásának. A rendelő felújítása is 
időszerű lenne. Mind a berendezési tár-
gyak, mind az állapotok javítására szükség 
volna.

Nemzeti Köznevelési Infrastruktúra Fejleszté-
si Program II. ütemének keretében, 2018-ban 
megvalósuló Herceghalmi Általános Iskola 
bővítése érdekében.
FeJLesztÉsI tÁmOGAtÁs ÁtCsOpOrtOsÍ-
tÁsA
A Herceghalomi Csicsergő Óvoda régi épü-
letrészében évek óta beázással küzdünk, 
amelyre a megoldást egy szigeteléssel egy-
bekötött tetőszerkezet kialakítása jelenti, en-
nek érdekében támogatási kérelmet nyújtot-
tunk be a Herceghalmi Csicsergő Óvoda te-
tőszerkezetének felújítására a helyi önkor-
mányzatokért felelős miniszter és az állam-
háztartásért felelős miniszter az önkormány-
zati feladatellátást szolgáló fejlesztések tá-
mogatására közösen kiírt pályázatára. A tá-
mogatási kérelem elutasításra került, ezért a 
fejlesztés megvalósítására más forrást kellett 
keresni. A Képviselő-testülete támogatta, 
hogy az adósságkonszolidációban nem ré-
szesült települési önkormányzatok fejleszté-
seinek támogatása jogcímén nyújtott 
43.999.346,- Ft támogatási összegből fel nem 
használt 5.687.803,- Ft összegű támogatást 
az Önkormányzat az óvoda tetőszerkezeté-
nek kialakítására fordítsa.
FeLsŐOKtAtÁsI ÖsztÖNDÍJbAN rÉszesÜ-
LŐK mÁsODIK FÉLÉVI mUNKÁJÁNAK 
meGVItAtÁsA
A Képviselő-testület a 2016/2017. tanév II. 
félévében ösztöndíjban részesülő, nappali 
felsőoktatási képzésben részt vevő hallgatók 
beszámolóját elfogadta.

Dr. Kovács Judit jegyző

HUNYA KrIsztINA:
• Az előző ülésen felvetett problémákról tett 
fel kérdést, nevesül, hogy megtörtént-e a 
tárgyalás a Tescóval és milyen válaszokat ka-
pott Polgármester úr a Tesco előtti fák álla-
potával, az út alján lévő kátyúval, és az éj-
szaka folyamán tapasztalható zajjal kapcso-
latban.
erdősi László elmondta, hogy főleg a parko-
lással kapcsolatban folytak a megbeszélé-
sek, a többi felvetett probléma megoldásán 
dolgoznak.
• A kiserdő park elővásárlási jogára vonatko-
zó papírok aláírása hol tart? 
Nem történt változás, gyakorlatilag nem 
történt előrehaladás – mondta Polgármes-
ter úr. 
Dr. Kovács Judit jegyző hozzátette, hogy az 
összes dokumentum ügyvédnél van. Kér-
ték, hogy készítse el a szükséges dokumen-
tumokat, és ez még nem történt meg. 

kérik, hogy az ideiglenes mart aszfaltos meg-
oldás helyett végleges aszfaltot kapjon az 
érintett útszakasz. A Képviselő-testület úgy 
határozott, hogy támogatja a Muskáti köz la-
kóközösségének kérelmét. Első lépésként a 
következő testületi ülésre három árajánlat 
kerül bekérésre a szükséges tervek elkészíté-
sére.
spOrtÖLtÖzŐ meLLettI terAsz LezÁrÁsA
A sportöltöző melletti teraszt és annak kör-
nyékét ismeretlenek rendszeresen szeméttel 
szórják tele, üvegeket törnek ott össze, ezért 
a terület megóvása érdekében lépni kell az 
Önkormányzatnak. Varga Tamás építész azt 
javasolta, hogy a meglévő faszerkezet he-
lyenkénti javítása után acél drótháló kerüljön 
felszerelésre a meglévő fa tartószerkezetre. A 
terasz dél-nyugati sarkában egy zártszelvény 
keretre erősített dróthálós ajtót javasol elhe-
lyezni. A Képviselő-testület úgy határozott, 
hogy a Sportöltöző melletti terasz lezárásá-
nak költségeire 50.000,-Ft keretösszeget biz-
tosít a 2017. évi költségvetés általános tarta-
lékkerete terhére.
eLŐzetes eGYÜttmŰKÖDÉsI meGÁLLA-
pODÁs ALÁÍrÁsA
Az 1281/2017. (VI. 2.) számú Kormányhatáro-
zat alapján, a Nemzeti Köznevelési Infra-
struktúra Fejlesztési Program II. ütemének 
keretében 2018-ban valósul meg a Herceg-
halmi Általános Iskola két tanteremmel tör-
ténő bővítése. A Képviselő-testület hozzájá-
rult ahhoz, hogy az Önkormányzat háromol-
dalú Előzetes Együttműködési Megállapo-
dást írjon alá a Nemzeti Sportközpontok és 
az Érdi Tankerületi Központ vezetőjével a 

az ülés elején mindegyik képviselő jelez-
te, hogy az egyebekben szeretne hozzá-
szólni.
Elsőként erdősi László polgármester ismer-
tette Király márta könyvtárvezető kérelmét. 
Elmondta, hogy a Községi Könyvtár nyári 
időszakra meghirdetett  „Ki olvas legtöbbet a 
nyáron” vetélkedője nagy sikert aratott.  A 
vetélkedőn az alsó és a felső tagozatosok 
közül 20 gyermek vett részt, és összesen 252 
könyvet kölcsönöztek ki. 
A könyvtár a versenyzők díjazására 20 000 
forint támogatást kért.
Az összeget Polgármester úr saját felhasz-
nálású keretéből biztosítja.
szendrei bence annyit fűzött hozzá, hogy 
már eleve az a tény, hogy (a kapott kimuta-
tás szerint) egy elsős gyerek 24 könyvet ol-
vasott el, az nagyon jó. Az elsősök részvéte-
le követendő példának tekinthető. Király 
márta ötlete kiválónak bizonyult. 

pozott döntés érdekében a Kérelmezőtől in-
doklással ellátott, a működésre vonatkozó 
legfontosabb adatokat tartalmazó kérelem 
benyújtását kéri.
bICsKeI ÖNKOrmÁNYzAtI tŰzOLtÓsÁG 
eGYÜttmŰKÖDÉsI JAVAsLAtA
2017. január 26-án támogatási kérelem érke-
zett Bicske Város Polgármesterétől és a Bics-
kei Önkormányzati Tűzoltóságtól. A kérelem 
többszöri tárgyalása után a Képviselő-testü-
let úgy határozott, hogy a Bicskei Önkor-
mányzati Tűzoltóság részére feladatainak el-
látásához 600.000,- Ft összegű hozzájárulást 
biztosít. A támogatási összeget egy hő-
kamera beszerzéséhez szándékoznak fel-
használni.
VÉTELI AJÁNLAT A HERCEGHALOM 244/26 
HELYRAJZI SZÁMÚ INGATLANRA
P. Szondi Kft. képviselője 2017. június 19. 
nap ján érkezett levelében megvásárlásra 
ajánlotta fel a Herceghalom 244/26 helyrajzi 
számú ingatlan egy részét, mintegy 811 m² 
nagyságú területet. Az ingatlan tulajdonosa 
értékesíteni kívánja a területet, ezért nyilat-
kozattételre hívta fel az Önkormányzatot ar-
ra vonatkozóan, hogy igényt tart-e a korábbi 
fejlesztési tervekben szereplő területre. Az 
ajánlatban a vételárát a tulajdonos 11,5 MFt-
ban határozta meg. A Képviselő-testület úgy 
határozott, hogy a P. Szondi Kft. 11,5 MFt ösz-
szegű eladási árra vonatkozó ajánlatát nem 
fogadja el.
A mUsKÁtLI KÖz LAKÓKÖzÖssÉGÉNeK 
KÉreLme
A Muskátli köz lakóközössége kérelemmel 
fordult a Képviselő-testülethez, amelyben 

A cikk az ülésen készült hanganyag felhasználásával került összeállításra. 

tájékoztató a Képviselő-testület 2017. szeptember 5-én 
megtartott nyilvános ülésének egyebek napirendjében 
elhangzottakról
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erdősi László elmondta, hogy az eszközök 
már megvannak, itt tárolják azokat. Az esz-
közök bemérése megtörtént, illetve folya-
matosan történik a tesztelés. A szerelési 
munkák elkezdődtek. 
• A szerződésben volt-e a telepítésnek ha-
tárideje?
Dr. Kovács Judit Jegyző Asszony elmondta, 
hogy a telepítés kezdése picit csúszott, mert 
vita volt a részfizetéssel kapcsolatban. Azt 
szerették volna, ha a beszerzés után részfi-
zetésre kerül sor, viszont a hivatal a munka 
átvételét követően akart fizetni. E kérdés vi-
tája halasztotta a munka megkezdését. A 
kamerarendszer azon részeit, amelyeket 
tesztelni kell, folyamatosan végzik. Folynak 
az engedélyeztetések, az elektromosság te-
kintetében.
Gyakorlatilag a kamerarendszer felszerelése 
attól függ, hogy milyen lesz az időjárás. A 
szerelést bizonyos hőmérséklet mellett tud-
ja végezni a kivitelező.
erdősi László képviselői kérdésre elmondta, 
hogy a telepítési helyeket testület által tör-
tént javaslatok alapján módosították.
Elhangzott, hogy a műfüves pálya és a gör-
deszka pálya környékén biztosan lesz kame-
ra.
• A továbbiakban a szelektív gyűjtés meg-
változtatásának lehetőségeiről beszélt a fel-
szólaló. Azzal kezdte, hogy más települése-
ken kukában gyűjtik a szelektív hulladékot. 
Szó volt arról, hogy Herceghalomban is len-
ne lehetőség erre a módszerre. A közmeg-
hallgatáson a Depónia képviselője arra a 
kérdésre, hogy lehetne e kukákat rendsze-
resíteni azt válaszolta, hogy minden telepü-
lés ezt a problémát pályázat alapján oldja 
meg. Ha van kuka, akkor a Deponia elviszi. A 
kukák beszerzését nem vállalják.
Képviselő asszony azt kérte, hogy ha van 
ilyen pályázat, akkor az önkormányzat in-
duljon ezen és szerezze be a lakóság részére 
a kukákat.
- Tudjuk, hogy az Arany János utcai aszfalt 
pályázaton a község nem nyert – folytatta 
Csizmadia zsuzsa. Ennek esedékessége to-
vábbra is fennáll. Ha újabb lehetőség nyílik, 
a pályázaton részt kellene venni. Azt java-
solta, hogy a hivatal a terveket ebben az ut-
cában kerítéstől kerítésig terveztesse meg. 
• Elnök Asszony a zöldfelületek karbantar-
tásával kapcsolatban elmondta, hogy Her-
ceghalom zöld felületei katasztrofális álla-
potban vannak. Minden gazos, a gaz nincs 
irtva, a bokrok, növények alig látszanak ki a 
gazból.
erdősi László válaszában kifejtette, hogy 
községünkben a zöldfelületek karbantartá-
sára három ember áll rendelkezésre. Az erre 
a feladatra alkalmazható öt emberek egyike 
beteg, egy másik kilépett. Így maradt három 
ember a karbantartóknál.
Volt jelentkező a feladatra, de egynapi mun-
ka után nem jött vissza. 
Más, nagyobb településeken többnyire kft-kel 
oldják meg ezeket a feladatokat, vállalkozói 

évi falunap megrendezésére, amikor is a 
templomban vásárt rendeztek.
Javasolta megfontolásra az ifjúsági házat, 
vagy a tornacsarnokot.
Csizmadia zsuzsa támogatja a díjmentes-
séget, és a KEK mellékhajójában látná meg-
valósíthatónak a táncoktatást.
Többen úgy nyilatkoztak, hogy az óvoda 
tornaterme, vagy az iskola folyosója elkép-
zelhető a tánctanfolyam megrendezésére.
szendrei bence szerint az ifjúsági klub pad-
lózatát nem tartja alkalmasnak táncra, a 
csempe nem bírja a lépéseket. Hasonló 
okok miatt az iskola folyosója is alkalmatlan 
azon túl, hogy keskeny is. A tornacsarnok 
szintén nem jó, mert a cipő csíkokat hagy a 
padlón. A legalkalmasabb „talaj” erre a célra 
a balett szőnyeg. Ezt viszont minden alka-
lommal fel kell szedni és drága. Valószínű, 
hogy egy idő után tükör is kell majd az okta-
táshoz. A felszólaló szerint még az óvoda 
lenne a legalkalmasabb.
makay István miután megköszönte szend-
rei bence részletes beszámolóját, megemlí-
tette, hogy a KEK oldalhajóját is keskenynek 
tartja táncoktatásra. 
erdősi László azzal zárta le a vitát, hogy az 
elhangzottakról tájékoztatják a kérelmezőt, 
a díjmentességet a testület támogatja, de 
helyszínek tekintetében nézzenek körül, 
melyik lenne alkalmas és mennyiben tudná-
nak hozzájárulni a körülmények biztosításá-
hoz (szőnyeg, tükör stb.).
• Ezt követően Jegyző Asszony arról tájékoz-
tatta a jelenlévőket, hogy egy helyi lakos jó-
gaoktatásra keres helyszint. Előzetesen az if-
júsági klub vagy a baba mama klub jött szá-
mításba. Felmerült az ifjúsági klub esetében 
meghatározott kaució kérdése. Ezzel kap-
csolatban erdősi László elmondta, hogy 
kau ció fizetése akkor aktuális, amikor mu-
latságot, zsúrt rendeznek a helyiségben. Jó-
ga oktatás esetén nem feltételezhető olyan 
mértékű rongálás, amely kaució előzetes fi-
zetését tenné szükségesnek.
Hunya Krisztina felvetette, hogy télen fűte-
ni kell a helyiséget ezért az ifjúsági ház nem 
alkalmas a jógára. Olyan hely kellene, ahol 
amúgy is fűteni kell.
makay István a baba mama klubot javasolta 
jógára. Itt a mozgáskorlátozottak tartanak 
összejöveteleket, velük kell egyeztetni. 
CsIzmADIA zsUzsA:
• Felszólalását azzal kezdte, hogy az előző 
pénzügyi vezető asszony mindig rendelke-
zésre adta a pénzügyi kimutatásokat. Most 
nem kapnak ilyet. Elhangzanak összegek és 
nem lehet tudni, hogy hol tartunk.  Hogy áll-
nak az adóbevételek? 
Szeretnének kapni ilyen kimutatásokat, 
hogy a döntéseket segítse.
Polgármester úr és Jegyző Asszony meg-
ígérte, hogy ezek a kimutatások a jövőben 
ismét rendelkezésre állnak a képviselők ré-
szére.
• Ezt követően a felszólaló, a kamerarend-
szer szerelésének állapotáról kérdezett.

Képviselő asszony megemlítette, hogy mé-
száros Katalin védőnőt nem búcsúztatta el 
az önkormányzat, van-e erre szándék?
Dr. Kovács Judit jegyzőasszony elmondta, 
hogy természetesen van szándék, de az idő-
pontot egyeztetni kell mészáros Katalinnal is. 
• Ezt követően elnök asszony a falunap 
programjáról adott tájékoztatást. Miben kü-
lönbözik ez a falunap az eddigiektől? – tette 
fel a kérdést. A programok szinte ugyan-
azok, ismét lesz motoros találkozó és lesz 
színházi előadás is. Ami változik az, hogy ki-
állítók most nem művész kiállítók, hiszen a 
két testvértelepülés nem jelezte részvételét. 
A civil szervezetek bemutatkozását szeretné 
megvalósítani elnök asszony. 
Az év fájának elültetésére a születés park-
ban kerül sor, a 2017-ben született gyerme-
kek tiszteletére. Az év fája 2017-ben a vadal-
ma fa lett. A névsor is elkészült. Valószínű fa 
alapra kerülnek a névsorok. 
Czinege Jánosné felhívta a képviselők fi-
gyelmét, hogy a sörgarnitúrák padjai tönkre 
mentek, nincsenek megfelelő állapotú pa-
dok, vásárolni kell.
Dr. KOVÁCs JUDIt JeGYzŐ:
• A PTB ülésen elhangzott, hogy a csapadék-
víz elvezetésére egy pályázat indul, 50 millió 
forintos összeggel, melyhez 15 % önerőt 
kell biztosítani. A pályázatot szeptember 
18-ig kell beadni. Ahhoz, hogy beadható le-
gyen, testületi döntés kell.  A beadandó terv 
elkészítését a tervező 2 millió forint + ÁFA 
összegért vállalja, tekintettel a sürgősségre.  
szendrei bence felvetette, hogy amennyi-
ben a testület ezt most elfogadja, akkor tu-
lajdonképpen mi alapján történik az utcák 
kijelölése.
erdősi László arról tájékoztatott, hogy fel-
újításokra kapunk pénzt, új létesítésre nem 
adnak pénzt.
Dr. Kovács Judit Jegyző Asszony pál Gábor 
információja alapján elmondta, hogy a víz-
elvező árkok felújítását csak összefüggően 
lehet megvalósítani. A vízelvezetésnek egy 
rendszerbe tartozónak kell lenni. Erre kell a 
terveket elkészíteni és erre pályázati útján 
50 milliót lehet költeni.
A pályázattal kapcsolatban a határozatot a 
testület 7 igennel elfogadta. 
• Jegyző Asszony arra kérte a testületet, 
hogy egy frissen érkezett kérelemről szavaz-
zanak. Egy vállalkozó táncoktatásra szeret-
né bérelni a KEK-et. A táncórákért 1000 fo-
rintot kérnek a résztvevőktől, de a KEK bér-
leti díjának elengedését kéri.
Csizmadia zsuzsa azt kérdezte, hogy a KEK-
en belül melyik helyiségbe tervezik a tánc-
órákat? 
Czinege Jánosné jó dolognak tartja ezt a 
kezdeményezést, de a kézimunka szakkör is 
akkor és ott van, amikor a táncórák lenné-
nek. Ezeket el kell helyezni.
Hunya Krisztina nem támogatja a KEK-ben 
tánctanítás tartását. Ez nem a KEK-be való- 
mondta. Más helyszint kellene találni. Ez 
már régebben is probléma volt, utalt a 2016. 
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Dr. Kovács Judit Jegyző Asszony szerint he-
lyi kertész vállalkozókkal is meg lehetne ol-
dani a problémát. Árajánlatot kell kérni 
ezekre a feladatokra. A kertészeti vállalko-
zók és a karbantartók munkamegosztását 
egyeztetni lehet.
• Csizmadia zsuzsa felszólalását azzal a ké-
réssel zárta, hogy egy régebben hozott ha-
tározati javaslatnak eleget téve, a belső el-
lenőrzéssel kapcsolatos témát Jegyző Asz-
szony a következő ülésre emelje be a napi-
rendek közé.

Több felszólaló nem lévén Polgármester úr 
az ülést bezárta, mely zárt üléssel folytató-
dott tovább.

Szabó György

ne alkalmas Herceghalomban ennek a 
prob lémának a megoldására.
szendrei bence szerint is a 3 ember kevés. 
Az öt fő is, de az már kicsivel jobb arány. 
Képviselő úr szerint a településnek több 
pénzbe kerülne egy szervezet fenntartása 
erre a célra. Megoldás lehetne, hogy esetleg 
szomszéd településről kellene alkalmazni 
vállalkozókat erre a feladatra.
A képviselők tisztázták, hogy 5 státusz van 
erre a célra, ebből egy fő kilépett, 1 fő jelen-
leg beteg, 3-an vannak, akik dogoznak.
makay István is megerősítette, hogy valóban 
5-en vannak. Nagymértékű tehernek tartja, 
hogy a rendezvényeken is ezek az emberek 
dolgoznak. Részükre a rendezvény után a 
szabadnapot ki kell adni, így a napi munka, a 
közterületek karbantartása csúszik.

szinten. Polgármester úr is szeretné, hogy 
rend legyen.
Kis településekre is jellemző a feladat vál-
lalkozókkal való megoldása – tette hozzá 
Csizmadia zsuzsa. Nem azt a három em-
bert kell okolni az állapotokért, hanem a 
szervezési munkát, a feladatok végrehajtá-
sának ellenőrzését, az emberek felvételét, 
alkalmasságukat figyelembe véve kell 
megfelelően elvégezni.  Az eredménynek 
látszani kell.
Hunya Krisztina szerint a testületnek kelle-
ne azt elhatározni, hogy a feladatokat vál-
lalkozókkal lehessen megoldani. A teen-
dők egyre nőnek, egyre több ember elége-
detlen, a kiserdő park megvételével a kar-
bantartandó felület is nagyobbodik. Utána 
kellene nézni, hogy milyen megoldás len-
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tisztelt lakosok!
Nemsokára kezdődik a fűtési szezon, mely kapcsán évek óta 
kérdésként jelenik meg a településen, hogy mely fűtőanyagok 
használata szabályos, nem szabályos, illetve veszélyes a lakos-
ságra nézve. 
A vonatkozó jogszabály értelmében tüzelőanyag a kezeletlen fa 
és a szennyezetlen papír, azonban levegőtisztasági – szabálysér-
tés megállapítása eddig még nem történt fűtőolaj, illetve osz-
tályozott szén használata esetén sem. Minden hivatalos keres-
kedőtől tüzelőként vásárolt fa kezeletlennek minősül, azonban 
a kezeletlennek tűnő fából készülő bútorok már tartalmazhat-
nak olyan ragasztóanyagokat, melyek veszélyesek lehetnek az 
egészségre nézve. Ugyanígy veszélyes lehet a szóróanyagként 
a lakossághoz eljuttatott reklámújságok elégetése is. Veszélyes 
és tilos kommunális hulladék és veszélyes hulladék tüzelőként 
történő használata.
A levegő védelméről szóló jogszabály értelmében az első fokon 
eljáró hatóság a Budakeszi Járási Hivatal Hatósági Osztálya. A la-
kossági közérdekű bejelentés díj- és illetékmentes, az ügyintézés 
határideje 30 nap. A környezetvédelmi hatóság a bejelentésre 
kiszáll a helyszínre – lehetőségekhez mérten a leghamarabb –, 
és amennyiben megállapítja a szabálysértést, bírságot szab ki.
A járási hivatal, mint környezetvédelmi hatóság a levegővédel-
mi követelményt megsértő természetes és jogi személy, vagy 

jogi személyiséggel nem rendelkező szervezet részére, a jogsér-
tő tevékenység megszüntetésére, illetve a mulasztás pótlására 
való kötelezettséggel egyidejűleg, – ha jogszabály másként 
nem rendelkezik – levegőtisztaság-védelmi bírságot szab ki. 
A környezetvédelmi hatóság a bírság kiszabása során
– a mulasztás körülményeit;
– a kötelezettségszegés súlyosságát, és;
– a kötelezettségszegés időtartamát és ismétlődését 
veszi figyelembe.
A környezetvédelmi hatóság
– a bűzzel járó tevékenység elérhető legjobb technikától eltérő 
üzemeltetése esetén,
– az előírt bűzcsökkentő műszaki követelmények be nem tartá-
sa esetén, vagy
– ha a levegő lakosságot zavaró bűzzel való terhelésének meg-
előzése műszakilag nem biztosítható, a bűzterhelő tevékenysé-
get korlátozza, felfüggeszti vagy megtiltja.
Kérjük a T. Lakosságot önmaguk és lakótársaik egészségének 
védelmében, hogy a jogszabályi előírásokat betartva vásárolják 
meg a téli tüzelőjüket (kezeletlen tűzifát lehetőséghez mérten) 
és használják fatüzelésű, illetve vegyes tüzelésű fűtőkészüléke-
iket.

Polgármesteri Hivatal

KÖZlEmÉNY



6

Herceghalomi  Hírmondó / 2017. szeptember

hogy a hotel éves szinten közel 50 millió forint bevételt jelent az Ön-
kormányzatnak Helyi Iparűzési Adó és Idegenforgalmi Adó befizetései 
révén. Horváthné Gacsályi marianna iskolaigazgató megköszönte a 
kezdeményezést és az Iskola Kiemelt Támogatója címet adományozó 
oklevelet adott az Abacusnak. 
Az eseményen a gyermekeknek a szálloda animátoraival volt lehetősé-
gük játékos programokon való részvételre. A vendégeket igény szerint 
kis csoportokban az értékesítési osztály munkatársai körbevezették a 
szállodában, betekintést adtak a wellness részlegbe és egy emelt szintű 
Deluxe lakosztályba. Az ételek ínycsiklandóak voltak, az élő zene kelle-
mes légkört teremtett, nem csoda, hogy nagy sikerrel zárult a délután, 
rengeteg pozitív visszajelzés érkezett, mind magára a gesztusra, mind a 
lebonyolításra és a minőségre.

Igazi közösségkovácsoló esemény volt az Első Jótékonysági Abacus Pik-
nik. 
Az ünnepélyes átadásra szeptember 12-én az iskolagyűlés keretén 
belül került sor, amikor az Abacus Hotel 1.060.000 Ft-ról szóló ado-
mányt adott át a Herceghalmi Általános Iskolának. 

Lipták Andrea értékesítési igazgató

Szeptember 10-én megrendezésre került az első Abacus jótékonysági 
piknik. A szálloda felajánlása, miszerint a pikniken szerzett bevételt meg-
duplázva felajánlja az iskola javára, nyitott fülekre talált szerte a faluban. 
A már a visszajelzések alapján is minden képzeletet felülmúló érdeklő-
dés a rendezvény iránt, már-már a szálloda kapacitásait feszegette, ezzel 
komoly feladat elé állítva a szálloda vezetőit és a rendezvényen dolgozó 
személyzetet egyaránt. 

A hosszas, gondos és odaadó készülődésnek meglett az eredménye és 
a napfényes időjárás közreműködésével, valamint hangulatos élőzené-
vel páratlan hangulatú délutánt sikerült varázsolni mind a falu, mind a 
szálloda életébe. 
Az esemény egy rövid megnyitóval indult, ahol erdősi László polgár-
mester úr kifejezte örömét a rendezvénnyel kapcsolatban és bátorította 
az egybe gyűlteket, hogy a következő években is szervezzenek hason-
ló eseményeket. Beszédet mondott Kálmán zsolt szállodaigazgató, 
aki megköszönte az Önkormányzatnak a rendezvény promóciójához 
nyújtott segítségét és tájékoztatta a népes hallgatóságot, hogy a hotel 
igyekszik jó Herceghalomi „polgár” társ lenni és ennek keretében már 
korábban is támogatta az iskolát, iskolai úszást. Ugyancsak bemutatta, 

Abacus jótékonysági piknik az iskoláért
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Kedves Zsolt!
Ön a Herceghalmi Általános Iskola és Alapfokú Művészeti Iskola kiemelt 
támogatója.
Iskolánk valamennyi tanulója és pedagógusa nevében köszönjük Her-
ceghalom településért végzett kiemelkedő közösségi tevékenységét.

Őszinte tisztelettel:
Horváthné Gacsályi Marianna iskolaigazgató

A levelet aláírta erdősi László polgármester úr.

Horváthné Gacsályi Marianna iskolaigazgató szeptember 12-i köszönő 
levele.
tisztelt Kálmán Zsolt Úr!
Hálás köszönetemet fejezem ki Önnek az Abacus Jótékonysági Piknik 
megrendezéséért. Példaértékű, egyedülálló felajánlásával önzetlen se-
gítőkészségéről tanúskodott. Az Abacus Hotel Kft. évek óta rendszeres 
támogatója iskolánknak. Biztosítják az iskolai úszás oktatás helyszínét, 
valamint az Alapítványi bálok rendszeres támogatói. A jótékonysági ren-
dezvényen befolyt és felajánlott támogatásból az iskolai tehetséggon-
dozást, valamint a „Kirándul az Iskola” programot valósítjuk meg.
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HÍrEK aZ ISKolÁból

Iskolanyitogató
Szeptember 1-én Herceghalomban is becsöngettek az Általános Iskolá-
ban. Az idén első osztályosok, a hagyományoknak megfelelően reggel 
átballagtak az óvodából az iskolába, ahol nyolc évet töltenek majd el.
„Maradna még a nap, de nőnek az árnyak. Kár, hogy nemsokára vége lesz 
a nyárnak” – sóhajthatunk Kányádi Sándorral. 

A nyári pihenés elmúltával belevágunk a pezsgő, eseménydús tanévbe. A 
mai nap a tanévkezdés napja s a tanévkezdéssel újra mozgalmas, várako-
zással és új kihívásokkal teli időszak kezdődik” – kezdte meg az ünnepi 
tanévnyitót Horváthné Gacsályi marianna igazgató asszony.
Az ünnepségen megjelentek erdősi László Herceghalom Község Pol-
gármester, makay István alpolgármester, bárányos mónika a Szülői 
Szervezet elnöke, Cserkuti Julianna a  Herceghalom Gyermekeiért Ala-
pítvány kuratóriumának elnöke, márkusné Vörös Ibolya a Herceghal-
mi Csicsergő Óvoda vezető helyettese, mészáros péter plébános atya, 
valamint számos képviselő.

Elsőként az óvodások versét hallgathatták a jelenlévők, majd paál-
Koroknaki bence szavalt el egy verset. schnaider Gréta 5.a. osztályos 
tanuló fuvolajátékával köszöntötte az elsősöket. 
Horváthné Gacsályi marianna tanévnyitó beszéde következett ezután. 
„Büszkeséggel tölt el, hogy iskolánk történetében először 241 tanuló, köz-
tük 29 első osztályos, 11 osztályban kezdi meg tanulmányait a Herceghal-
mi Általános Iskolában. Mindez iskolánkban folyó kiemelkedő szakmai 
munkánknak, iskolánk jó hírnevének és természetesen a demográfiai mu-
tatók emelkedésének is köszönhető.
A 114. tanév kezdődik iskolánkban. Az évszázados múlt számunkra az ala-
pokat, az erkölcsi tartást, a folyamatos felemelkedéshez szükséges biztos 
hátteret adja. Iskolánkban a hagyomány és a modernitás egyszerre kap 
helyet, mert ami igazán értékes annak múltja és jövője is van.”

Majd az elsősöket köszöntötte: „Ez a nap elsősorban rólatok szól, a ti ün-
nepetek. Vidám gesztenyés dallal léptetek át a gesztenyekapun és a mai 
napon végre iskolás diákokká váltok.”
Az iskola pedagógusai az intézmény előtt 2003-ban ültetett tudás fá-
jának termését osztották ki, valamint az iskola nyakkendőjének átadá-
sával iskolapolgárrá avatták az első osztályos tanulókat. Cserkuti Juli-
anna a Herceghalom Gyermekeiért Alapítvány Kuratóriumának Elnöke 
követve a hagyományt az elsősöknek kiosztotta az iskola-pólókat.

Igazgató Asszony a nyolcadikosokhoz fordulva sikereket kívánt az 
utolsó itt eltöltendő évhez és az azt követő évekhez. A szülőket arról 
tájékoztatta, hogy az iskolát felújították, a belső tereket kifestették és 
az önkormányzat pályázaton nyert pénzből a tornacsarnokot is korsze-
rűsítették. Elmondta, hogy 2017. szeptember 1. mérföldkő az iskola 
életében. Államtitkári döntés értelmében az iskola Alapfokú Művészeti 
Iskolai Intézményegységgel bővül, a mai nappal a Herceghalmi Általá-
nos Iskola neve: Herceghalmi Általános Iskola és Alapfokú Művészeti 
Iskola.
Beszédében megemlékezett arról is, hogy az ígéretek szerint ebben 
a tanévben kerül sor az iskola tantermekkel való bővítésére is , mely 
infrastrukturális fejlesztéssel  az évek óta problémát jelentő helyhiány 
szűnik meg.  A két tanteremmel való bővítést a Nemzeti Fejlesztési Köz-
pont állami támogatásból valósítja meg 2018 augusztusáig.
Beszédét így folytatta: „Az elmúlt időszak megkezdett folyamataira épít-
ve indítjuk az új tanévet, amely ismét bővelkedik új kihívásokkal. Tegyünk 
meg minden tőlünk telhetőt, hogy az előttünk álló tanév is az elsajátított 
tudás mellett, mindenki számára maradandó élményeket tartogasson.
A jövő iskolája nem egy hely, ahová tartunk, azt mi hozzuk létre.
Ezekkel, a gondolatokkal vezérelve a 2017/2018-as tanévet megnyitom!”

Sz.Gy.
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JUHÁSZ FERENC Bián született 1928-ban. A Halastóra néző házukban ne-
velkedett Gyula öccsével együtt, aki később történészként akadémikus, az 
Országos Széchenyi Könyvtár főigazgatója volt. Kőműves apja, cselédlány 
anyja nagy szegénységben élt, nehezen nevelték gyermekeiket. A költő 
életének korai szakaszáról, szüleiről szülőfalujáról verseiben sokszor val-
lott nemzet művésze.

a Herceghalmi Községi Könyvtár és a 
Karikó János Könyvtár közös programja
2017. október 18-án 18:00 órakor, biatorbágyon.
A két könyvtár együttműködése keretében megrendezésre kerülő 
programra várják az érdeklődőket, a 

NŐK A TÖRTÉNELEMBEN 
kultúrtörténeti előadás IV. része: 

pOmpA És CsILLOGÁs…
…A mAGAsbAN És mÉLYbeN

Szemelvények a 18. század kultúrtörténetéből
című előadásra.

Divattörténet: Lux beáta
Gasztrotörténet: Király márta
Zenetörténet: Gáll Arielle

SZÜrEtI loVaS FElVoNUlÁS ÉS bÁl
ZSÁMBÉK
2017. szeptember 23-án.
12:00 órától Szüreti lovas felvonulás a Zichy térről.
20:00 órától Szüreti bál.
A zenét sÁNDOr DezsŐ és zeNeKArA szolgáltatja.
Közreműködik a LOHr KApeLLe.
Büfé, tánc, mulatság hajnalig.
Jegyár: 1000 Ft

MOZAIK

Bogdány Zoltán és Kovács Gabriella kislánya 
bagdány bianka 
Bak Sándor és Zámbó Nikolett kislánya 
bak Noémi
Dr. Kiss Szilárd és Fazekas Evelin kisfia 
Kiss-Fazekas oszkár Ervin
Csuthy György és Kukucska Nóra kisfia 
Csuthy levente
Iván László és Dr. Szabó Melinda kislánya 
Iván lilla
Sárközi Róbert és Stegmayer Judit kisfia 
Sárközi máté
Blank János és Kubinszky Gabriella kisfia 
blank Csanád
Koleszár Ádám és Bese Beáta kisfia 
Koleszár olivér

IStEN ÉltESSE ŐKEt SoKÁIG!

aNYaKÖNYVI HÍrEK
mEGSZÜlEttEK

rENDŐrSÉGI HÍrEK
RÁCS MÖGÖTT A BETÖRŐ
A budaörsi rendőrök egy 43 éves bicskei férfit 
vettek őrizetbe.
Lopás bűntett elkövetésének megalapozott 
gyanúja miatt indult eljárás a Budaörsi Rend-
őrkapitányság Bűnügyi Osztályán V. János 43 
éves bicskei lakos ellen.

A rendelkezésre álló adatok szerint a férfi 2017. július 31-én éjszaka 
berúgta egy herceghalmi családi ház elektromos kapuját és az udva-
ron parkoló autóból karórákat és készpénzt lopott el.
Egy hónappal később – 2017. augusztus 29-én éjjel – egy zsámbéki 
ház ablakán kivágta a szúnyoghálót, bemászott az ingatlanba és onnan 
egy napszemüveget, valamint egy női táskát tulajdonított el.
A budaörsi nyomozók az adat-
gyűjtés eredményeként rövid 
időn belül azonosították a bűn-
cselekmény elkövetésével meg-
alapozottan gya núsítható bicskei 
férfit, akit  2017. augusztus 30-án 
a lakásában elfogtak. A házkuta-
tás során a nyomozók a lopások-
ból származó tárgyak egy részét 
megtalálták és lefoglalták.
V. Jánost előállították a Budaörsi Rendőrkapitányságra, gyanúsí tott-
ként hallgatták ki, majd bűnügyi őrizetbe vették.
A nyomozó hatóság előterjesztést tett a férfi előzetes letartóztatásának 
indítványozására.

2017. 08. 31.
Pest Megyei Rendőr-főkapitányság

HÍREK SZOMSZÉD TELEPÜLÉSEKRŐL

BIATORBÁGY
Augusztus 20-án adták át Juhász Ferenc költő szobrát biatorbágyon. 
mint ismeretes 2017. január 1-jétől testületi határozat alapján a bia-
torbágyi Faluház új neve Juhász Ferenc művelődési Központ lett. 
Juhász Ferenc (1928–2015) a Nemzet Művésze cím birtokosa, kétszeres 
Kossuth-díjas író, Bia szülötte. Méltán büszkék rá. 
A szobrot, mely Böjte Horváth István szobrászművész alkotása az intéz-
mény előtt kialakított téren állították fel.
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Szeptember 16-án került megrendezésre a Herceghalmi Falunap a 
Kulturális Egyházi Központban és a sportpályán. A reggeli órákban 
az időjárás kicsit megijesztette a szervezőket, de azért a vásárosok 
kitelepültek és a Pannónia MgTsz veterán motorosai is folyamatos 
érkeztek a helyszínre. 
10 órakor erdősi László polgármester megnyitotta a rendezvényt.

Ezt követően a motorosok szokásos felvonulása elindult a faluba, 
jelezve a lakosságnak, hogy a falunap a kezdetét vette. 
Az idén több helyszínen is várták az érdeklődőket.  A Herceghalmi 
Alapfokú Művészeti Iskola (HAMI) dobos osztálya tartott bemutatót 
a víztoronyban, és a Gesztenyés úti sátrak egyikében tűzzománc 
bemutató és tűzzománc ékszerkészítés várta az érdeklődőket.

A rendezvény ideje alatt, Varga Imre lovas kocsin vitte körbe a 
résztvevőket, az árnyas fák alatt pedig „rekesztorony” építés, ugráló 
vár, kézműves foglalkozások és a műfüves pályán kapurarógó ver-
seny várta a fiatalokat és idősebbeket egyaránt. 
A Kulturális Egyházi Központban a herceghalmi civil szervezetek és 
klubok fotókiállításon mutatkozhattak be. A civil szervezetek a Gesz-
tenyés útra is kitelepültek. Közben a napocska is előbújt a felhők kö-
zül és kellemes időjárási viszonyokat teremtett a nap folyamán.

11 órakor került sor (már harmadik alkalommal) az év fájának elül-
tetésére a 2017-ben Herceghalomban született gyermekek tisztele-
tére. Ebben az évben a vadalma-fa lett az év fája.
Dél körül, már számosan látogattak ki a rendezvényre. A Geszte-
nyés út két oldalán a civil szervezetek sátraiban készült az ebéd, sült 
a lángos és finom süteményeket is lehetett kóstolni, illetve vásárol-
ni. 

Délben véget ért a motoros találkozó első futama. Közben a gyere-
kek a kemence mögött kézműveskedhettek, ugráló- várazhattak. A 
kemencében sült a „herceghalmi Töki- Pompos” és a kakaós csiga. A 
Nimród Panzió büféje folyamatosan szolgálta ki az ebédet, miköz-
ben Black Eugene blues játékát élvezhette a közönség. Az egyik asz-
talnál a Herceghalmi Vörös Kereszt tesztjét lehetett kitölteni. A 
program keretében fellépett a Labdarózsa Kórus. 13 órakor a torna-
csarnokban a HEKE Tánccsoportjának bemutatóját láthatták az ér-
deklődők, amit a Herceghalmi Kempo DoJo Egyesület bemutatója 
követett. Szintén a csarnokban később a Terminal Workhouse és a 
Manna Kulturális Egyesület produkcióját láthatta közönség, címe: 
„M/ámor, vagy amit akartok” zenés vígnépszínművelet. Közben a 

Falunap 2017
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KEK előtt sor került: „Herceghalom legjobb lekvárja” és „Herceghalom 
legfinomabb pogácsája” verseny eredményhirdetésére.
Még a színház kezdete előtt a Pannónia MgTsz Veterán motoros ver-
senyének eredményhirdetésére került sor. Több kategóriában ad-
tak díjakat a szervezők. Volt közönség díj is, azonban nem jutalmaz-
ták azt a motorkerékpárt, amelyiket szerintem a legtöbben csodál-
tak meg. Ez egy Zündapp katonai motor volt, amely feltehetően 
megjárta a II. világháborút is.
Az idei Herceghalmi Falunap jól sikerült. Akik részt vettek a rendez-
vényen kellemes időben, jól szórakozhattak. 
A szervezők azzal búcsúztak, hogy 2018-ban ismét elvárják a tisztelt 
közönséget.

Sz.Gy.

A motorosok csapata

Labdarózsa kórus

Black Eugen

A kemencében készül 
a kakaós csiga




